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UČITELÉ APELUJÍ NA ZACHOVÁNÍ
MANŽELSTVÍ MUŽE A ŽENY
JAKO ZÁKLADU RODINY A NÁRODA
Iniciativa učitelů apeluje na zachování klasického manželství. Od výzvy 
z minulého pondělí se více než 300 učitelů z celé České republiky připojilo 
k prohlášení na podporu manželství. Prohlášení bylo předáno poslanci 
Aleši Dufkovi, místopředsedovi ústavněprávního výboru, poslankyni Nině 
Novákové, místopředsedkyni komise pro rodinu, a poslanci Marku Bendovi, 
místopředsedovi ústavněprávního výboru k postoupení premiérovi Petru 
Fialovi. Dopis vyzývá poslance, aby podpořili ústavní defi nici manželství 
muže a ženy.

Autoři dopisu uvádí, že „na základě jedi-
nečných vlastností a rozdílů mezi muži 
a ženami a na základě nezastupitelné 
role a funkce svazku muže a ženy v plo-
zení dětí, jejich výchově a rodinném 
životě, předávající dalším generacím 
udržitelný model a vzor rodiny jakožto 
základní stavební jednotky národa a spo-
lečnosti, se vyslovujeme pro zachování 
manželství jako svazku muže a ženy 
a pro zachování ideálu rodiny tvořené 
matkou, otcem a dětmi.

K uvedenému se vyslovujeme při sou-
časném plném respektování důstojnosti 
všech lidí a se zvláštním respektem 
k právům dítěte. Jsme přesvědčeni, že je 

v zájmu dětí i v našem zájmu národním 
rodinu a manželství chránit a podpořit 
právo dítěte prioritně vyrůstat v péči 
obou svých biologických rodičů, kteří 
ho odpovědně a s láskou vychovávají 
a vedou, čímž zajišťují jeho všestranný 
harmonický rozvoj. Začlenění jmenované 
perspektivy do výukových obsahů pova-
žujeme za přínosné.

Z výše uvedených důvodů Vás žádáme 
o zachování této nosné hodnoty pro bu-
doucí generace a vyjadřujeme se souhlas-
ně pro zakotvení manželství jako svazku 
muže a ženy formou definice ústavní.“
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Ve Staroměstské radnici byli oceněni
Mladí řemeslníci roku 2023

Slavnostní předávání ocenění Mladý ře-
meslník roku 2023 se uskutečnilo 15. lis-
topadu ve Staroměstské radnici v Bro-
žíkově sále. Záštitu nad touto prestižní 
akcí převzal Antonín Klecanda, radní hl. 
m. Prahy pro oblast školství, sportu a vol-
ného času a první místopředseda Senátu 
Parlamentu ČR Jiří Drahoš. Záštitu také již 
tradičně nad touto akcí převzala Asocia-
ce malých a středních podniků a živnost-
níků ČR. Ocenění Mladý řemeslník roku 
2023 převzalo 25 žáků a žákyň středních 
odborných škol a učilišť.

Vyhlašovatelem soutěže je Sdružení sou-
kromých škol Čech, Moravy a Slezska. 
Senátor Jiří Drahoš společně s čestnými 
hosty oceněným řemeslníkům předali pa-
mětní diplomy, věcné dary a květiny.

Zvláštní ocenění AMSP ČR v oblasti ře-
mesel převzal Vojtěch Piroch, který je 
žákem oboru Design interiéru ze Střední 
školy designu interiéru Kateřinky-Liberec, 
s. r. o., a to přímo z rukou předsedy před-
stavenstva této asociace Josefa Jaroše.

ber

PRAHA 6 ZBAVÍ
ŘEDITELE ŠKOL
PÉČE O ZELEŇ
V ZAHRADÁCH
Vedení Prahy 6 zbaví ředitele 
svých mateřských a základních 
škol povinnosti starat se o zeleň 
a stromy v zahradách škol. Od 
ledna příštího roku ji zajistí úřad 
sám. Cílem je, aby ředitelé mohli 
věnovat více svého času vzdělá-
vání. Převzít plánuje v budoucnu 
radnice také IT.

„Ráda bych ‚odbřemenila‘ ředitele od 
administrativy spojené s péčí o dřeviny 
a podobně. Jsou to věci, které souvisí se 
správou budovy, nikoliv se vzdělávacím 
systémem. Pokud se nám to podaří, 
bylo by to ku prospěchu rozvoje škol. 
Sami ředitelé po tom volají,“ uvedla 
místostarostka Mariana Čapková.

Od ledna proto péči o zeleň v zahra-
dách škol převezme odbor životního 
prostředí městské části. Na něj se 
přenese i zodpovědnost za případné 
problémy. Na radnici bude jeden za-
městnanec, který to bude mít na staros-
ti. Ředitelé se totiž často potýkají nejen 
s časovou zátěží, ale nedokážou třeba 
ani posoudit, zda vybraná firma pro-
vedla prořez stromů kvalitně. Některé 
školy přitom mají zahrady s množstvím 
vzrostlých starých stromů.

„Domnívám se, že když se toho ujme od-
borník, snižuje se také případné riziko na 
minimum,“ řekla Čapková. Školám rad-
nice odebere část provozních nákladů, 
které by na péči o zeleň školám poslala, 
a ponechá je v rozpočtu městské části.

Do budoucna chce radnice převzít také 
starosti spojené s IT. Vzniknout by měla 
příspěvková organizace, která bude 
mít na starosti technické zázemí škol, 
elektronické zápisy do škol, internetové 
stránky jednotlivých škol nebo softwary 
na účetnictví. „Bude to vždy po domlu-
vě s ředitelem. Pokud bude ředitel od-
borník na IT a chtít to dělat sám, nebude 
mu v tom nikdo bránit,“ řekla Čapková.

Zatímco u zeleně a IT se na řešení rad-
nice s řediteli shodly, v případě školních 
jídelen se názory jednotlivých ředitelů 
liší. „Někteří berou jako plus, že si stra-
vování mohou řídit sami,“ řekla Čapko-
vá. Jako příklad uvedla ZŠ Hanspaulka, 
kde jídelnu vede kuchař, který přišel ze 
soukromého sektoru. Ředitelé velkých 
škol by podle ní naopak uvítali, kdyby 
zodpovědnost za stravování převzala 
radnice jako zřizovatel.

čtk

21-36 UN43-44.indd   35 24.11.2023   18:18


